
 

                                                                                                                                                 

                                                                                                                                                        

Αθήνα, 13 Μαΐου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

 

Θέμα: «Αδικαιολόγητη η εξαίρεση των αμπελοκαλλιεργητών οίνου Αργολίδας από τις 

αποζημιώσεις του Μέτρου 23» 

 

Τα αμπέλια οίνου αποτελούν μια από τις σημαντικές καλλιέργειες της Αργολίδας. Μάλιστα σε πολλές 

περιοχές του Νομού οι αγρότες έχουν αναπτύξει εντατικά τον συγκεκριμένο αγροτικό κλάδο, με 

μεγάλη επιτυχία και πολύ καλά αποτελέσματα παραγωγής.  

Πρόσφατα όμως, με έκπληξη διαπίστωσαν ότι ο Νομός μας βρίσκεται εκτός της ανακοίνωσης για 

την αποζημίωση καλλιεργειών αμπέλου, μέσω του Μέτρου 23, που αφορούν στις ακραίες 

κλιματολογικές συνθήκες του περασμένου καλοκαιριού (2024).  

Όπως ανακοινώθηκε από το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, οι πληγείσες εκτάσεις είναι περίπου 

170. 000 στρέμματα και αφορούν μόνο τις περιοχές Κρήτης, Νοτίου Αιγαίου, Αττικής και νήσων, 

Εύβοιας, Ημαθίας, Κορίνθου, Λάρισας, Μεσσηνίας, Πέλλας, Σερρών, Τρικάλων, Καρδίτσας, 

Φλώρινας και Χίου. 

Έτσι, αν και οι ντόπιοι αμπελουργοί του Νομού, οι οποίοι είδαν τα φαινόμενα καύσωνα και ξηρασίας, 

σε συνδυασμό με τους πρώιμους παγετούς, να πλήττουν τις καλλιέργειές τους με άμεση συνέπεια 

την μείωση της παραγωγής τους, δεν δικαιούνται της σχετικής αποζημίωσης. Αποτέλεσμα, να 

βρίσκονται πάλι σε ένα αδιέξοδο μετά τις ζημιές που προκάλεσαν τα έκτακτα αυτά φαινόμενα, 

προσπαθώντας να ορθοποδήσουν χωρίς καμία βοήθεια από το Κράτος.  

Πρόκειται για μια άδικη απόφαση που γεννά πολλά ερωτήματα σχετικά με το πως το Υπουργείο 

έδρασε για την έγκαιρη διαχείριση των αιτήσεων αποζημίωσης αλλά και συνολικά για την ίδια την 

εφαρμογή του Μέτρου 23.  

   

Επειδή η Αργολίδα έχει σημαντική παραγωγή αμπελιών οίνου και σε πολλές περιοχές όπως 

(Μαλανδρένι, Γυμνό, Δίδυμα, Ηλιόκαστρο, Θερμησία, κα) βασίζουν την τοπική τους οικονομία σε 

αυτές τις καλλιέργειες, 

  

Επειδή ο ΣΥΡΙΖΑ- ΠΣ είχε εγκαίρως καταθέσει Ερώτηση σχετικά με τα προβληματικά σημεία 

υλοποίησης του Μέτρου 23, επισημαίνοντας την ολιγωρία και την παλινωδία της πολιτικής ηγεσίας 
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του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης η οποία δεν είχε διευκρινίσει εγκαίρως ούτε τα κριτήρια 

ένταξης, ούτε τις καλλιέργειες, ούτε την διαδικασία που χρειάζεται,  

   

 

Με βάση τα παραπάνω, ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

 

1. Γιατί εξαιρέθηκαν οι αμπελουργοί οίνου της Αργολίδας από την ενίσχυση του Μέτρου 23 λόγω 

των έκτακτων καιρικών φαινομένων του περασμένου καλοκαιριού;  

2. Πως είναι δυνατόν να εντάσσονται περιοχές που γειτνιάζουν άμεσα με την Αργολίδα, αλλά 

διπλανά χωριά της περιοχής μας, όπως το Μαλανδρένι, το Γυμνό, κα, να μην 

συμπεριλαμβάνονται στην ενίσχυση;  

3. Δόθηκαν πλήρεις και σαφείς οδηγίες στην Διεύθυνση Αγροτικής Οικονομίας και Κτηνιατρικής της 

Περιφερειακής Ενότητας Αργολίδας, ώστε να κατατεθούν εγκαίρως οι αιτήσεις για αποζημίωση 

και η ένταξη των αμπελοκαλλιεργητών του Νομού στο Μέτρο 23;  

4. Στο πλαίσιο του Μέτρου 23, έχει προβεί η Κυβέρνηση σε ενέργειες ώστε να διεκδικήσει την 

μέγιστη δυνατή χρηματοδότηση από την ΕΕ καθώς και την δυνατότητα συμπερίληψης όσο το 

δυνατόν περισσότερων αγροτών με τη μέγιστη δυνατή οικονομική κάλυψή τους; 

5. Πως προτίθεται το Υπουργείο και η Κυβέρνηση να λύσει το ζήτημα της άδικης εξαίρεσης των 

αμπελοκαλλιεργητών οίνου Αργολίδας από τις πρόσφατες ενισχύσεις και σε ποιες άμεσες 

ενέργειες θα προβεί ώστε να συμβάλλει στην στήριξή τους; 

 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

 

Γαβρήλος Γιώργος 

 




